

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

JIAZHI GONGCHENG

2023 ③

上旬刊（总第 663 期 / 第 42 卷）

价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

价值工程

2023年3月上旬刊 (总第663期 / 第42卷)

1982年创刊

2023年3月8日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会会刊
中国高等教育学会价值工程分会会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总编：高志彪

总编室：朱敏行 马慧霞 师瑞

电 话：0311-87024742

编辑部：王志增 赵亚平 刘兴菊

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbjb@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路88号

邮 编：050091

国内定价：30.00 元人民币

海外定价：30.00 美元

目录

* 价值管理 *

- 宣威市明德水库大坝安全监测数据分析 杨光志等(1)
南沿江城际铁路热处理钢轨与高速钢轨焊接施工技术研究 潘沛浪(5)
临空经济区项目执行阶段绩效评价研究 陈宗瑜(8)
市民需求侧智慧城市建设的现状分析与对策研究 王晓晖等(11)
某老旧小区房屋安全抗震检测鉴定及墙体裂缝原因分析 宋娟等(14)

- 基于 GWR 模型的降雨事件前后武汉市东湖悬浮物浓度变化影响因子研究 甘文霞等(17)
多维成本管控模式的构建与实施 李增(22)
基于 ITIL 的高校数字校园 IT 服务体系设计与实践 卢小清等(25)
居民自建房安全风险评估方法与应用研究 石军胜等(28)
互联网应用的工资溢价效应研究 王慧(32)
长大隧道控制网分段建网方案对比分析 卢勇(36)
分布式光伏项目的方案设计、投资管理和财务分析 王晓兴等(39)

* 价值链·供应链 *

- 乡村振兴视域下农村电子商务发展“五链”融合机理和策略 陈琬彤等(42)

* 功能载体创新 *

- 高速公路隧道单侧壁导坑法转三台阶法施工方案 高新闻(45)
复杂地质条件下大吨位桩与土复合地基施工技术研究 刘长军(48)
某人行天桥的加固探讨 朱伟等(51)
地铁盾构施工下穿浅覆区、既有铁路的防护技术 聂凯良(54)
复杂水域多跨连续箱梁拆除施工技术研究 王华峰(57)
国产柔性聚酯产业用长丝纺牵联合机研制及工艺探讨 满晓东(60)
城市综合管廊水泥土回填施工试验研究 宋健(65)
泥灰岩边坡滑坡治理施工技术 薛乃宁(68)
水电灌浆工程废水处理工艺及装备研究 肖桂华等(71)
粉细砂地层综合管廊集水池开挖支护工艺研究 温艳平(74)
新型钛锌板组合屋面系统制作安装关键技术研究 杨森栋(77)
京广铁路跨线桥拆解与新建工程总体设计 刘诗文(80)

芯片生产过程中的特气处理自动控制设计	荀本舟(83)
预制混凝土管片生产线建设及前沿技术分析	樊杰(86)
可应用于多尺寸无人潜航器转运平台设计	王甜甜(89)

* 价值应用 *

大型数据中心制冷系统绿色节能技术研究	侯嘉 等(92)
金山店铁矿无底柱分段崩落法崩矿步距数值模拟优化研究	魏敬芮 等(95)
新旧设计标准在宿舍给水设计秒流量计算应用中的研究	旷超玥(98)
岩溶深长隧道水文地质调查分析与涌水量预测方法研究	黎德波(101)
一种基于双向自适应放电开关的脉冲源的研制	张世杰 等(104)
高压注浆法在综合管廊裂缝修补中的应用	薛振勇(107)
基于 AutoCAD、GDAL 和 Android 农村房地权籍调查软件设计与实现	曾程瑶 等(110)
大体积承台混凝土水化热仿真及温控分析	崔成男 等(115)
基于地理信息系统的建设用地审查报批中地类面积计算方法浅析	李良毅(120)
不同形态纤维对 SMA-13 路用性能影响试验研究	陈闯闯 等(123)
高速公路路基路面设计方法及要点研究	易文锋(126)
BIM 技术在金房泰园 16# 住宅楼施工管理中的应用	赵晓会 等(129)
泡沫沥青冷再生下面层在某高速公路改扩建项目中的施工技术应用	于连杰(132)
高密度电法在湖北省地质灾害调查中的应用	董晴 等(135)
生态型护岸模式在中小河流中的应用	张万万(138)
基于超效率 SBM 的能源效率测算	李攀 等(141)
环保型固化再生碎石土基层施工技术应用	张锡霖(145)
粘滞阻尼器对加劲梁带外伸跨悬索桥的减震分析	马政辉 等(148)
智能建筑结构设计中 BIM 技术的有效应用探析	董瑞麒(152)
湖北省地质灾害气象风险精细化预警数据库设计与应用	霍芳 等(155)

* 理论综述 *

关于 GIS 在土地资源管理中的应用综述	邢晓彤 等(159)
跨境电商农产品溯源体系构建	高瑀彤 等(162)
大运河沿线城市建筑设计策略研究综述	郭玉佳 等(166)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.42 3.a
 (Sum No.663)
 Published in Mar. 8, 2023

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzshjb@163.com

Printed by:
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Analysis of Dam Safety Monitoring Data of Mingde Reservoir in Xuanwei City YANG Guang-zhi,*et al.*
- 5 Research on Welding Construction Technology of Heat-treated Rail and High-speed Rail for the Inter-city Railway along the South River PAN Pei-lang
- 8 Study on the Performance Evaluation of the Airport Economic Zone Project in the Implementation Phase CHEN Zong-yu
- 11 Analysis of the Current Situation and Countermeasures of the Construction of Smart Cities on the Demand Side of Citizens WANG Xiao-hui,*et al.*
- 14 Safety Seismic Detection and Identification of an Old Residential Building and Analysis of the Causes of Wall Cracks SONG Juan,*et al.*
- 17 Study on Influence Factors of Suspended Solids Concentration Change in East Lake of Wuhan before and after Rainfall Events Based on GWR Model GAN Wen-xia,*et al.*
- 22 Construction and Implementation of Multi-dimensional Cost Control Mode LI Zeng
- 25 Design and Practice of IT Service System of University Digital Campus Based on ITIL LU Xiao-qing,*et al.*
- 28 Study on the Method and Application of Safety Risk Assessment for Self-built Houses SHI Jun-sheng,*et al.*
- 32 Research on the Wage Premium Effect of the Internet Application WANG Hui
- 36 Comparison and Analysis of Control Network Construction Schemes in Sections for Long Tunnels LU Yong
- 39 Scheme Design, Investment Management and Financial Analysis of Distributed Photovoltaic Projects WANG Xiao-xing,*et al.*

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 42 Research on the Internal Mechanism and Strategy of "Five-chain" Integration of Rural E-commerce Development from the Perspective of Rural Revitalization CHEN Wan-tong,*et al.*

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 45 Construction Scheme of Converting Single Side Wall Guide Pit Method to Three Step Method in Expressway Tunnel GAO Xin-chuang
- 48 Study on Construction Technology of Large-tonnage Pile and Soil Composite Foundation under Complex Geological Conditions LIU Chang-jun
- 51 Discussion on the Reinforcement of a Pedestrian Overpass ZHU Wei,*et al.*
- 54 Protection Technology of Metro Shield Tunneling under Shallow Overburden Area and Existing Railway NIE Kai-liang
- 57 Study on Demolition Construction Technology of Multi-span Continuous Box Girder in Complex Waters WANG Hua-feng

60 Development and Process Discussion of Domestic Flexible Polyester Industrial Filament Spinning and Drawing Machine	MAN Xiao-dong
65 Experimental Study on Cement-soil Backfilling Construction of Urban Comprehensive Tunnel	SONG Jian
68 Construction Technology of Marl Slope Landslide Treatment	XUE Nai-ning
71 Study on Wastewater Treatment Technology and Equipment of Hydropower Grouting Project	XIAO Gui-hua, <i>et al.</i>
74 Study on Excavation and Support Technology of Comprehensive Pipe Gallery Sump in Silty Fine Sand Stratum	WEN Yan-ping
77 Research on Key Technology of Fabrication and Installation of a New Type of Titanium-zinc Composite Roof System	YANG Sen-dong
80 Overall Design of Dismantling and New Construction of Beijing-Guangzhou Railway Overpass	LIU Shi-wen
83 Automatic Control Design of Special Gas Processing in Chip Production Process	XUN Ben-zhou
86 Construction of Precast Concrete Segment Production Line and Analysis of Cutting-edge Technology	FAN Jie
89 Design of Transfer Platform Used for Multi-scale Unmanned Underwater Vehicle	WANG Tian-tian

VALUE APPLICATION

92 Research on Green Energy-saving Technology of Refrigeration System in Large Data Center	HOU Jia, <i>et al.</i>
95 Numerical Simulation and Optimization of Caving Step Distance of Pillarless Sublevel Caving Method in Jinshidian Iron Mine	WEI Jing-rui, <i>et al.</i>
98 Discussion on Application of New and Old Design Standard in Calculation of Design Peak Flow in Water Supply Design for Dormitory	KUANG Chao-yue
101 Study on Hydrogeological Survey and Analysis and Water Inflow Prediction Method of Karst Deep and Long Tunnels	LI De-bo
104 Development of a Pulse Source Based on Bidirectional Adaptive Discharge Switch	ZHANG Shi-jie, <i>et al.</i>
107 Application of High-pressure Grouting Method in Crack Repair of Comprehensive Pipe Gallery	XUE Zhen-yong
110 Design and Implementation of Rural Real Estate Cadastral Survey Software Based on AutoCAD、GDAL and Android	ZENG Cheng-yao, <i>et al.</i>
115 Hydration Heat Simulation and Temperature Control Analysis of Mass Pile Cap Concrete	CUI Cheng-nan, <i>et al.</i>
120 Analysis on the Calculation Method of Land Type Area in the Examination and Approval of Construction Land Based on GIS	LI Liang-yi
123 Experimental Study on the Influence of Different Forms of Fibers on the Road Performance of SMA-13	CHEN Chuang-chuang, <i>et al.</i>
126 Research on Design Methods and Key Points of Subgrade and Pavement of Expressway	YI Wen-feng
129 Application of BIM Technology in the Construction Management of Jinfang Taiyuan 16# Residential Building	ZHAO Xiao-hui, <i>et al.</i>
132 Construction Technology Application of Cold Recycling Foam Asphalt Under-layer in a Highway Reconstruction and Expansion Project	YU Lian-jie
135 Application of High-density Electrical Method in Geological Hazard Investigation in Hubei Province	DONG Qing, <i>et al.</i>
138 Application of Ecological Revetment Model in Small and Medium-sized Rivers	ZHANG Wan-wan
141 Energy Efficiency Calculation Based on Super-efficiency SBM	LI Pan, <i>et al.</i>
145 Application of Construction Technology of Environmental Protection Solidified Recycled Gravel Soil Base	ZHANG Xi-lin
148 Vibration Reduction Analysis of Stiffened Beam Suspension Bridge with Outrigger Span by Viscous Damper	MA Zheng-hui, <i>et al.</i>
152 Analysis on the Effective Application of BIM Technology in the Structural Design of Intelligent Buildings	DONG Rui-qi
155 Design and Application of Hubei Province Geological Disaster Meteorological Risk Fine Early Warning Database	HUO Fang, <i>et al.</i>

THEORETICAL REVIEW

159 Overview of the Application of GIS in Land Resource Management	XING Xiao-tong, <i>et al.</i>
162 Construction of Traceability System for Cross-border E-commerce Agricultural Products	GAO Yu-tong, <i>et al.</i>
166 Research Review of Urban Architectural Design Strategies along the Grand Canal	GUO Yu-jia, <i>et al.</i>